
ROZKAZOVACÍ ZPŮSOB (IMPERATIV) 
 

 

 

I. Tvoření 
 

2. os. koncovka po souhlásce 

 

koncovka po samohlásce 

sg. - и 

 

- й 

pl. - ете 

 

- йте  

 

Příklady: 

 

пиша → Пиши!    Пишете! 

чакам → Чакай! Чакайте! 

 

Sloveso 

 

Kladný tvar 

imperativu 

Záporný tvar 

imperativu 

чета чети 

четете 

не чети 

не четете 

казвам  казвай  

казвайте  

не казвай 

не казвайте  

 

U nedokonavých sloves zápor tvoříme částicí не, kterou píšeme vždy 

zvlášť! 

 

 

Sloveso 

 

Kladný tvar 

imperativu 

Záporný tvar 

imperativu 

прочета прочети 

прочетете 

не чети 

не четете 

кажа кажи 

кажете 

не казвай 

не казвайте 

 

 

 

 

Další příklady: 

 

облечи се – не се  обличай             стани – не ставай 

изпий – не пий                                 плати – не плащай 



II. Nepravidelné tvoření  

 

Zapamatujte si! 

 

съм – бъди, бъдете 

ям – яж, яжте 

дам – дай, дайте  

видя – виж, вижте 

отида – иди, идете 

дойда – ела, елате 

вляза – влез, влезте 

изляза – излез, излезте 

сляза – слез, слезте  

държа – дръж, дръжте 

 

 

 


